
 
 

SOPELAKO UDALAK 2024ko 

URTARRILAREN 31n, ARRATSALDEKO 

18:30ean EGINDAKO OHIKO OSOKO 

BILKURAREN AKTA 

ACTA DE LA SESION ORDINARIA 

CELEBRADA POR EL PLENO DEL 

AYUNTAMIENTO DE SOPELA, EL DIA 31 DE 

ENERO DE 2024, A LAS 18:30 HORAS 

 
BERTARATUAK / ASISTENTES 

LEHENDAKARIA / PRESIDENTA 

ALKATEA / LA ALCALDESA 

 

Guruzne Carrasson Torrontegi 

 

ALKATEORDEAK / TENIENTES DE ALCALDE 

 

Unai del Burgo García (EH BILDU) 

Eder García López (ELKARREKIN SOPELA) 

Miguel Angel Tapia Trigueros (EH BILDU) 

Aitziber Onaindia Martínez (EH BILDU) 

 

ZINEGOTZIAK / CONCEJALES 

 

Naia Azkarate Estevez (EH BILDU) 

Miren Itziar Lazaro Ardanza (EH BILDU) 

Arantza Bilbao Olarra (EH BILDU) 

Josu Barbarias Olabarria (EH BILDU) 

Josu Landaluze Zarandona (EAJ-PNV) 

Amaia Guenetxea Villabeitia (EAJ-PNV) 

Gotzon Garai Elgezabal (EAJ-PNV) 

Mª Angeles Ibarra Egiguren (EAJ-PNV) 

Alberto Sobrón Calvo (EAJ-PNV) 

Maider Cristina Núñez Guinea (EAJ-PNV) 

Maria Luisa Gadea Nebreda (ALTERNATIVA VECINAL SOPELA) 

Mª Teresa Fernández Garcia (PSE-PSOE) 

 

IDAZKARIA / SECRETARIA  

 

Laura Arana Aguirre 

 

Sopelan, bi mila eta hogeita lauko urtarrilaren hogeita 

hamaikan, arratsaldeko sei eta erdiak direnean, osoko 

bilkura eratu da, Guruzne Carrasson Torrontegi alkate-

udalburua lehendakari dela, goian adierazitako 

zinegotziak bertan direla, ohiko bilkura egiteko, 

deialdian adierazitako gai-zerrendaren arabera, eta 

Laura Arana Aguirre andrea Idazkariarekin batera. 

María Cambeiro andrea, Udal kontu-hartzailea 

bertaratzen da. 

 

 

1.- 2023KO ABENDUAREN 28KO AKTAREN 

ONARPENA, BIDEZKOA BADA (0:03:30 

MINUTUA): - Horiek horrela, Udalbatzak, aho batez, 

onartutzat eman du akta. 

 

 

ATAL ERABAKITZAILEA 

 

LURRALDE ANTOLAKUNTZA 

Hirigintza, Etxebizitza, Ingurumena eta Obrak eta 

En Sopela, a treinta y uno de enero de dos mil 

veinticuatro, siendo las dieciocho horas y treinta 

minutos, se constituye el Pleno de este Ayuntamiento 

bajo la Presidencia de la Sra. Alcaldesa-Presidenta, Dª 

Guruzne Carrasson Torrontegi, con asistencia de los/as 

Sres/as Concejales/as arriba señalados, al objeto de 

celebrar sesión ordinaria, con arreglo al Orden del Día 

designado en la convocatoria, con la asistencia de la 

Secretaria Dª Laura Arana Aguirre, que dará fe del acto. 

Asiste la Interventora Municipal Dª María Cambeiro. 

 

1.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL ACTA 

DE LAS SESIONES ANTERIOR DE FECHA 28 DE 

DICIEMBRE DE 2023. (MINUTO 0:03:30): - Dada 

cuenta de la misma el Pleno, por unanimidad: Da por 

aprobada el Acta. 

 

PARTE RESOLUTIVA 

 

ORGANIZACIÓN TERRITORIAL 

Urbanismo, Vivienda, Medio Ambiente, Obras y 



 
 

Zerbitzuak 

 

Une honetan, 18:41 diranean, Eusko Abertzaleak-

Nacionalistas Vascos udal talde politikoko Maider C. 

Nuñez andreak utzi du osoko bilkura. 

 

2. - IRAKASKUNTZAKO SISTEMA 

OROKORRAK ZABALTZEKO SOPELAKO 

ARAU SUBSIDIARIOEN 10. ALDAKETA 

PUNTUALAREN BEHIN BETIKO ONARPENA 
(4322/2021 ESPEDIENTEA) (0:03:52 MINUTUA): - 

Guruzne Carrasson, Alkate andreak adierazi du, lehenik 

eta behin puntu hau gai-zerrendan sartzea bozkatu behar 

dela, aldaketa puntual honeri ez baitio aldez aurretik 

txostenik egin Lurralde Antolakuntzako Informazio 

Batzordeak, ezta irizpenik eman ere; beraz, beharrezkoa 

da Osoko Bilkurak gai-zerrendan sartzea berrestea. 

 

 

Ondoren, gai-zerrendan sartzea berresteko bozketa egin 

da, eta honako emaitza hau eman da: 

 

 

Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu Udal talde 

politikoko zinegotziak diren: Guruzne Carrasson, Unai 

Del Burgo, Aitziber Onaindia, Naia Azkarate, Mikel 

apia, Miren Itziar Lazaro, Arantza Bilbao eta Josu 

Barbarias jn/andk; Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 

Vascos udal talde politikokoko zinegotziak diren Josu 

Landaluze, Amaia Guenetxea, Gotzon Garai, Mª 

Angeles Ibarra eta Alberto Sobrón jn/andk; Elkarrekin 

Sopela Udal tadle politikoko zinegotzia den Eder García 

jaunak eta Euskal Sozialistak Udal talde politikokoa den 

Mª Teresa Fernández andreak eta Mª Luisa Gadea, 

Sopelako Auzo Alternatiba Udal talde politikoko 

zinegotzi andreak. 

 

Udalbatzak, aho batez, erabaki du 

 

Gai-zerrendan sartzea berrestea. 

 

Jarraian, Sopelako EHBildu Udal talde politikokoa den 

Mikel Tapia jaunak hartu du hitza eta gaiaren laburpena 

egin du. 

 

Jarraian, hitzaldien txanda hasi da. Horren edukia Udal 

Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan dago, 300/2023 

espedientean. 

 

 

2023/10/26ko Erabakiaren bidez, Udalbatzak behin-

behinean onartu zituen Sopelako Plangintzako Arau 

Subsidiarioen 10. aldaketa puntualaren testu bategina 

eta ingurumen-agiria (BAO, 5. zk., 1999/01/11). 

Aldaketa horiek 2023/10/06an erregistratu ziren, 2023-

E-RE- 3670 erregistro-zenbakiarekin, TANDEM 

ARKITEKTURA HIRIGINTZA BULEGOA, S.L.P.-k 

egindako CEIP ZIPIRIÑE HLHI irakaskuntzako 

Servicios 

 

En este momento, siendo las 18:41 horas, Dª Maider C. 

Núñez, del grupo político municipal Eusko Abertzaleak-

Nacionalistas Vascos, abandona la sesión plenaria. 

 

2. - APROBACIÓN DEFINITIVA DE LA 10ª 

MODIFICACIÓN PUNTUAL DE LAS NORMAS 

SUBSIDIARIAS DE SOPELA PARA LA 

AMPLIACIÓN DE LOS SISTEMAS GENERALES 

DOCENTES (EXPEDIENTE 4322/2021) (MINUTO 

0:03:52): - Por parte de la Sra. Alcaldesa Dª Guruzne 

Carrasson se indica que, en primer lugar, hay que votar 

la inclusión de este punto en el orden del día, toda vez 

que esta aprobación definitiva no ha sido previamente 

informada ni dictaminada por la comisión informativa 

de Organización Territorial, por lo que es necesario que 

el Pleno ratifique su inclusión en el orden del día. 

 

A continuación se procede a votar la inclusión de este 

punto en el orden del día, arrojando el siguiente 

resultado: 

 

Con los votos favorables de: Dª Guruzne Carrasson, D. 

Unai Del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 

Azkarate, D. Mikel apia, Dª Miren Itziar Lazaro, Dª 

Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo político 

municipal Sopelako EHBildu; de D. Josu Landaluze, ª 

Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles 

Ibarra y D. Alberto Sobrón del grupo político municipal 

Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos; de D. Eder 

García, del grupo político municipal Elkarrekin Sopela 

y de Dª Mª Teresa Fernández del grupo político 

municipal Socialistas Vascos de Sopela y de Dª Mª Luisa 

Gadea, del grupo político municipal Asociación vecinal 

de Sopela. 

 

El Pleno, por unanimidad, acuerda 

 

Ratificar su inclusión en el orden del día. 

 

Acto seguido, toma la palabra D. Mikel Tapia, del grupo 

político municipal EHBildu y realiza un resumen del 

asunto. 

 

Posteriormente comienza el turno de intervenciones, 

cuyo contenido se encuentra en el Videoacta certificada 

por la Secretaría Municipal y que consta en el 

Expediente número 300/2024. 

 

Teniendo en cuenta que mediante Acuerdo de fecha 

26/10/2023 el Pleno municipal acordó la aprobación 

provisional del Texto Refundido y del documento 

ambiental de la 10ª modificación puntual de las Normas 

Subsidiarias de Planeamiento de Sopela (BOB núm. 5 

de 11/01/1999), registrados en fecha 6/10/2023 con 

núm. Registro 2023-E-RE- 3670, al objeto de acometer 

las actuaciones necesarias de ampliación del sistema 



 
 

sistema orokorra zabaltzeko beharrezko jarduerak 

burutzeko. 

 

 

Espedientea Euskal Herriko Erkidegoko Lurralde 

Antolaketaren Batzordera (EHELAB) bidali da, Euskal 

Autonomia Erkidegoko Lurralde Antolamendurako 

LHLko 91.1 artikulua. 

 

Organo horrek, Bizkaiko Hirigintza Plangintzako 

Atalak urtarrilaren 25ean egindako 1/2024 bilkuran, 

aldeko txostena emateko erabakia hartu zuen. 

 

 

Artikulu hau ikusi da: 46/2020 Dekretua, martxoaren 

24koa, lurralde-antolamenduko planak eta hirigintza-

antolamenduko tresnak onartzeko prozedurak arautzen 

dituena. Lurzoruari eta Hirigintzari buruzko ekainaren 

30eko 2/2006 Legearen 104. 

 

 

Aurreko artikuluan emandako eskumenaren indarrez, 

Toki Araubidearen Oinarriak arautzen dituen apirilaren 

2ko 7/1985 Legearen 22.2 c) artikulua, LHLren 91.1 eta 

91.4 artikuluekin lotuta. 

 

Hitzaldien txanda amaituta, bozketa egiten da, emaitza 

hau izanik: 

 

Aldeko botoa eman dute: Sopelako EHBildu Udal talde 

politikoko zinegotziak diren: Guruzne Carrasson, Unai 

Del Burgo, Aitziber Onaindia, Naia Azkarate, Mikel 

apia, Miren Itziar Lazaro, Arantza Bilbao eta Josu 

Barbarias jn/andk; Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 

Vascos udal talde politikokoko zinegotziak diren Josu 

Landaluze, Amaia Guenetxea, Gotzon Garai, Mª 

Angeles Ibarra eta Alberto Sobrón jn/andk; Elkarrekin 

Sopela Udal tadle politikoko zinegotzia den Eder García 

jaunak eta Euskal Sozialistak Udal talde politikokoa den 

Mª Teresa Fernández andreak. 

 

Abstentzioa eman du: Mª Luisa Gadea, Sopelako Auzo 

Alternatiba Udal talde politikoko zinegotzi andreak. 

 

Udalbatzak, gehiengoz, erabaki du 

 

1.-  BEHIN BETIKO ONESTEA Sopelako 

Plangintzako Arau Subsidiarioen 10. aldaketa 

puntualaren testu bategina eta ingurumen-agiria (BAO, 

5. zk., 1999/01/11), 2023/10/06an erregistratua, 2023-E-

RE-3670 erregistro-zenbakiarekin, TANDEM 

ARKITEKTURA HIRIGINTZA BULEGOA, S.L.P.k 

egindako ZIPIRIÑE HLHIren irakaskuntza-sistema 

orokorra handitzeko beharrezkoak diren jarduerei 

ekiteko. 

 

2.-  Erabaki hau honako hauei jakinaraztea: 

 

general docente CEIP ZIPIRIÑE HLHI, elaborados por 

TANDEM ARKITEKTURA HIRIGINTZA 

BULEGOA, S.L.P. 

 

Habiendo sido remitido el expediente a la Comisión de 

Ordenación del Territorio del País Vasco (COTPV), a 

los efectos de que emitiera el informe contemplado en el 

art. 91.1 de la LSU. 

 

Habiendo dicho órgano, en Sesión 1/2024, de la Sección 

de Planeamiento Urbanístico de Bizkaia celebrada el día 

25 de enero, adoptado acuerdo de emisión de informe 

favorable.  

 

Visto el art. 34 del Decreto 46/2020, de 24 de marzo, de 

regulación de los procedimientos de aprobación de los 

planes de ordenación del territorio y de los instrumentos 

de ordenación urbanística, así como el art. 104 de la Ley 

2/2006, de 30 de junio, de 30 de junio de Suelo y 

Urbanismo. 

 

En virtud de la competencia conferida por el art. 22.2 c) 

de la y 7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases del 

Régimen Local, en relación con el artículo 91.1 y 91.4 

LSU.  

 

Finalizado el turno de intervenciones, se procede a la 

votación, arrojando el siguiente resultado: 

 

Con los votos favorables de Dª Guruzne Carrasson, D. 

Unai Del Burgo, Dª Aitziber Onaindia, Dª Naia 

Azkarate, D. Mikel apia, Dª Miren Itziar Lazaro, Dª 

Arantza Bilbao y D. Josu Barbarias, del grupo político 

municipal Sopelako EHBildu; de D. Josu Landaluze, ª 

Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles 

Ibarra y D. Alberto Sobrón, del grupo político municipal 

Eusko Abertzaleak-Nacionalistas Vascos; de D. Eder 

García, del grupo político municipal Elkarrekin Sopela 

y de Dª Mª Teresa Fernández del grupo político 

municipal Socialistas Vascos de Sopela. 

 

Con la abstención de Dª Mª Luisa Gadea, del grupo 

político municipal Asociación vecinal de Sopela. 

 

El Pleno, por mayoría acuerda 

 

1.-  APROBAR DEFINITIVAMENTE el Texto 

Refundido y el documento ambiental de la 10ª 

modificación puntual de las Normas Subsidiarias de 

Planeamiento de Sopela (BOB núm. 5 de 11/01/1999), 

registrado en fecha 6/10/2023 con núm. Registro 2023-

E-RE-3670, al objeto de acometer las actuaciones 

necesarias de ampliación del sistema general docente 

CEIP ZIPIRIÑE HLHI, elaborados por TANDEM 

ARKITEKTURA HIRIGINTZA BULEGOA, S.L.P. 

 

2.-  Notificar el presente acuerdo a: 

 



 
 

 Bizkaiko Foru Aldundiko Iraunkortasuna eta 

Ingurune Naturala Zaintzeko Saila 

 

 Hegazkintza Zibileko Zuzendaritza Nagusia 

 

 Euskal Trenbide Sarea 

 

 Uraren Euskal Agentzia 

 

 Hezkuntza Sailaren Bizkaiko Lurralde 

Ordezkaritza 

 

 Hezkuntza Saila 

 

 Trantsizio Ekologikorako eta Erronka 

Demografikorako Ministerioa 

 

 Hezkuntza-komunitatea, udalerriko guraso-

elkarteek eta ikastetxeek osatua. 

 

3.-  Behin betiko onartutako testu bateginaren 

kopia osoa Bizkaiko Foru Aldundiko Plangintza 

Erregistrora bidaltzea, eta erabaki hau Gardentasunaren 

Atarian, BAOn eta Bizkaian gehien saltzen diren 

egunkarietako bitan argitaratzea. 

 

 

Une honetan, 19:17an, Eusko Abertzaleak-

Nacionalistas Vascos udal talde politikoko Maider C. 

Nuñez andrea saioara bertaratzen da. 

 

KUDEAKETA 

Udal Administrazioa eta Langilería, Herritarren 

segurtasuna, Komunikazioa eta informatika 

 

3. - SOPELAKO UDALA BIZKAIKO 

GARRAIO PARTZUERGOARI ATXIKITZEKO 

ESKARIA (209/2024 ESPEDIENTEA) (0:40:09 

MINUTUA): - Jarraian, Guruzne Carrasson, Sopelako 

alkate andreak hartzen du hitza eta gaiaren laburpena 

egin du. 

 

 

Ondoren, eztabaida txanda hasten da, eta horren edukia 

idazkariak ziurtatutako bideo-aktan dago, 300/2024 

espedientean. 

 

 

Laurogeiko hamarkadaren amaieratik, Sopelako 

udalerriko biztanleria etengabe hazi da, eta gaur egun 

hamalau mila biztanle inguru ditu. Gorakada nabarmena 

izan da 1995ean metroa inauguratu zenetik, bederatzi 

 Departamento de Sostenibilidad y Medio 

Natural de la Diputación Foral de Bizkaia 

 

 Dirección General de Aviación Civil 

 

 Euskal Trenbide Sarea 

 

 Agencia Vasca del Agua 

 

 Delegación Territorial de Bizkaia del 

Departamento de Educación 

 

 Departamento de Educación 

 

 Ministerio para la Transición Ecológica y el 

Reto Demográfico 

 

 La Comunidad Educativa, conformada por las 

AMPAS y centros escolares ubicados en el 

municipio.  

3.-  Remitir una copia completa del Texto 

Refundido aprobado definitivamente al Registro de 

Planeamiento de la Diputación Foral de Bizkaia y 

publicar el presente acuerdo en el Portal de 

Transparencia, en el BOB y en dos de los diarios de 

mayor circulación de Bizkaia. 

 

En este momento, siendo las 19:17 horas, Dª Maider C. 

Núñez, del grupo político municipal Eusko Abertzaleak-

Nacionalistas Vascos, se incorpora a la sesión. 

 

GESTIÓN 

Administración Municipal, Personal, Seguridad 

Ciudadana, Comunicación e Informática 

 

3. - SOLICITUD DE ADHESIÓN DEL 

AYUNTAMIENTO DE SOPELA AL CONSORCIO 

DE TRANSPORTES DE BIZKAIA (EXPEDIENTE 

209/2024) (MINUTO 0:40:09): - A continuación, toma 

la palabra Dª Guruzne Carrasson, alcaldesa del 

Ayuntamiento de Sopela y realiza un resumen del 

asunto. 

 

Posteriormente comienza el turno de intervenciones, 

cuyo contenido se encuentra en el Videoacta certificada 

por la Secretaría Municipal y que consta en el 

Expediente número 300/2024. 

 

Considerando que desde finales de los años ochenta, la 

población del municipio de Sopela no ha dejado de 

crecer y en la actualidad ronda los catorce mil 

habitantes. Es notable el aumento desde la inauguración 



 
 

mila biztanle izatetik hamalau mila izatera igaro baita, 

hogeita hamabost urte eskasetan. 

 

 

1989an Eusko Trenbideakek Sopelan dituen kotxetegi 

eta tailer berriak inauguratu ziren, Olabide kaleko 2. 

zenbakian kokatuak, eta, ondoren, Metro Bilbaori lekua 

egiteko egokitu ziren. Gaur egun, 42.043 m2-ko azalera 

hartzen du, oso-osorik Sopelako udalerrian kokatuta. 

 

 

Sopela udalerriak urtean milioi bat joan-etorri baino 

gehiagoko bi metro geltoki ditu 

 

 

Kontuan hartu da, bestalde, 2004. urtean Sopelako 

Udalak "Sopelbus" hiri-garraio kolektiboko zerbitzua 

jarri zuela martxan. Zerbitzu horrek Larrabasterrako 

metro-geltokia eta udalerriko hondartzak lotzen ditu uda 

garaian, eta, gaur egun, zerbitzu finkatua da, urte osoan 

eskaintzen du zerbitzua udalerrian, eta CTBk kudeatzen 

duen udalaz gaindiko garraio publikoko politikak 

eragiten dio haren antolamenduari. 

 

 

Kontuan hartuta, gaur egun eta aspalditik, interes handia 

dagoela metroaren maiztasuna handitzeko 3. eremuan, 

Sopela udalerria barne, eta, zehazki, Sopelako geltokian, 

handik metro bat igarotzen baita hogei minututik behin. 

 

 

Kontuan hartu da geltoki horrek Larrabasterrako 

geltokikoak baino maiztasun desberdina eta txikiagoa 

duela, handik metro bat igarotzen baita hamar minuturo. 

 

 

Maiztasuna handitzeak eragin argia izango luke 

Sopelako herritarrengan, bai eta udalerri horretako 

hiri-garraio kolektiboaren berrantolaketan ere. 

 

 

Idazkaritzak nahitaezko txostena eman du, gaikuntza 

nazionala duten toki-administrazioko funtzionarioen 

araubide juridikoa arautzen duen martxoaren 16ko 

128/2018 Errege Dekretuaren 3.3 c) artikulua betetzeko. 

 

 

Eta Euskadiko Toki Erakundeei buruzko apirilaren 7ko 

2/2016 Legearen 104. artikuluak ematen dituen 

eskumenak erabiliz, eta Udal Administrazioaren, 

Langileen, Herritarren Segurtasunaren, 

Komunikazioaren eta Informatikaren Informazio 

Batzordearen irizpena jaso ondoren. 

 

Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da.  

 

 

Osoko Bilkurak, aho batez erabaki du 

del metro en 1995, que ha pasado de nueve mil a catorce 

mil habitantes, un incremento del treinta y cinco en 

apenas treinta años. 

 

Considerando que en el año 1989 se inauguraron las 

nuevas cocheras y talleres de Euskotrenbidea en Sopela, 

ubicados en la calle Olabide nº 2 y que, posteriormente, 

fueron acondicionados para dar cabida a Metro Bilbao 

ocupando, actualmente, una superficie de 42.043 m2 

ubicados íntegramente en el municipio de Sopela.  

 

Considerando que el municipio de Sopela cuenta con 

dos paradas de metro con más de un millón de 

desplazamientos al año.  

 

Considerando, por otra parte, que en el año 2004 el 

Ayuntamiento de Sopela puso en marcha el servicio de 

transporte colectivo urbano "Sopelbus", que une la 

estación de metro de Larrabasterra con las playas del 

municipio durante el periodo estival y que, hoy en día, 

se trata de un servicio consolidado, que presta servicio 

durante todo el año en el municipio y cuya ordenación 

está afectada por la política de transporte público 

supramunicipal que gestiona el CTB.  

 

Considerando que, actualmente y desde hace tiempo, 

hay un gran interés en que se incremente la frecuencia 

del metro en la Zona 3 en la que queda incluida el 

municipio de Sopela y, en concreto, la estación de 

Sopela por la que pasa un metro cada veinte minutos.  

 

Considerando que dicha estación cuenta con una 

frecuencia diferente e inferior a la de la estación de 

Larrabasterra por la que pasa un metro cada diez 

minutos.  

 

Considerando que ese incremento de frecuencia tendría 

una clara influencia en la ciudadanía de Sopela, así 

como en la reordenación del transporte colectivo urbano 

de este municipio. 

 

Visto el informe preceptivo de Secretaría emitido en 

cumplimiento del artículo 3.3 c) del Real Decreto 

128/2018, de 16 de marzo, por el que se regula el 

régimen jurídico de los funcionarios de Administración 

Local con habilitación de carácter nacional. 

 

Y en uso de las atribuciones que confiere el artículo 104 

de la Ley 2/2016, de 7 de abril, de Instituciones Locales 

de Euskadi, y previo dictamen de la Comisión 

Informativa de Administración Municipal, Personal, 

Seguridad Ciudadana, Comunicación e Informática,  

 

 

Finalizado el turno de intervenciones, se procede a la 

votación. 

 

El Pleno, por unanimidad acuerda 



 
 

 

LEHENENGOA. - Sopelako Udala Bizkaiko Garraio 

Partzuergoari atxikitzeko eskatzea, bere estatutuetako 

49. eta 50. artikuluetan ezarritakoaren arabera, 

funtsezkoa baita herriko herritarrentzako garraio-

zerbitzua hobetzeko. 

 

 

BIGARRENA. - Erabaki hau Bizkaiko Garraio 

Partzuergoari jakinaraztea, bere estatutuetako 50. 

artikuluan aurreikusitako ondorioetarako. 

 

EKONOMIA 

Ogasuna eta Kontuen Batzorde Berezia 

 

4.- KREDITUEN ONARPEN 

EXTRAJUDIZIALA (259/2024 ESPEDIENTEA) 

(0:48:08 MINUTUA): - Jarraian, Sopelako EHBildu 

Udal talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak hartu 

du hitza eta gaiaren laburpena egin du. 

 

Ondoren, eztabaida txanda hasten da, eta horren edukia 

idazkariak ziurtatutako bideo-aktan dago, 300/2024 

espedientean. 

 

 

Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da.  

 

 

Osoko Bilkurak, aho batez erabaki du 

 

Honako betebehar hauek aitortzea:  

 

PRIMERO. - Solicitar la adhesión del Excmo. 

Ayuntamiento de Sopela al Consorcio de transportes de 

Bizkaia de conformidad con lo establecido en los 

artículos 49 y 50 de sus Estatutos por considerarse 

sustancial para la mejora del servicio de transporte para 

los ciudadanos de la localidad.  

 

SEGUNDO. - Comunicar el presente acuerdo al 

Consorcio de Transportes de Bizkaia a los efectos 

previstos en el artículo 50 de sus Estatutos.  

 

ECONOMÍA 

Hacienda y Especial de Cuentas 

 

4.- RECONOCIMIENTO EXTRAJUDICIAL 

DE CRÉDITO. (EXPEDIENTE 259/2024) 

(MINUTO 0:48:08): - Acto seguido toma la palabra D. 

Unai Del Burgo, del grupo político municipal Sopelako 

EHBildu y realiza un resumen del asunto. 

 

Posteriormente comienza el turno de intervenciones, 

cuyo contenido se encuentra en el Videoacta certificada 

por la Secretaría Municipal y que consta en el 

Expediente número 300/2024. 

 

Finalizado el turno de intervenciones, se procede a la 

votación. 

 

El Pleno, por unanimidad acuerda 

 

Reconocer las obligaciones presentadas siguientes: 

 

 

TERCERO PARTIDAS TOTAL FACTURA REPARO RELACION TEXTO 

Euskaltel S.A (FIJO) Multiaplic. 853,86   2024/1 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Euskaltel S.A 
(INTERNET) 

09 920 22201 406,32   2024/2 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

FUNDACIÓN LANTEGI 
BATUAK 

Multiaplic. 39.665,62   2023/2794 41/2023 F/2023/84 Limpieza 
edificios 
diciembre 

FUNDACIÓN LANTEGI 
BATUAK 

07 170 22714 157,30   2023/2798 41/2023 F/2023/84 Limpieza 
ascensores 

Telefonica 944243799 11 241 22201 48,28   2023/2775 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 944313805 09 920 22201 48,28   2023/2779 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 944594797 07 1533 22201 78,58   2023/2784 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 946763154 02 335 22201 26,58   2023/2781 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 946763175 07 1533 22201 105,40   2023/2824 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 946763355 09 9202 22201 54,58   2023/2782 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 946763910 03 337 22201 45,00   2023/2776 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 
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https://gestiona-03.espublico.com/inicio
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https://gestiona-03.espublico.com/inicio
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Telefonica 946764660 05 132 22201 105,62   2023/2783 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 946765179 03 337 22201 89,39   2023/2777 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 946766290 09 9202 22201 18,34   2023/2778 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

Telefonica 946766398 09 920 22201 99,40   2023/2780 40/2023 F/2023/83 Telefonía 
Diciembre 

    41.802,55           

 
5. - 2024ko EKITALDIRAKO UDAL 

AURREKONTU OROKORRA ONARTZEA, 

HALA BADAGOKIO (235/2024 ESPEDIENTEA) 

(0:50:00 MINUTUA): - Jarraian, Sopelako EHBildu 

udal talde politikokoa den Unai Del Burgo jaunak hartu 

du hitza eta gaiaren laburpen zabala egin du. 

 

Sopelako Udaleko Ogasuneko informazio batzordeak eta 

Kontuen batzorde bereziko buruaren proposamenak 

adierazi eta zehazten du zer den 2042ko Aurrekontu 

Orokorraren inguruan proposatzen dena. 

 

 

Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren edukia Udal 

Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan dago, 300/2024 

espedientean. 

 

 

Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da.  

 

 

Ezezkoa bozkatu du: Sopelako Auzo Alternatiba Udal 

talde politikokoa den María Luisa Gadea andreak. 

 

Baiezkoa bozkatu dute: Sopelako EHBildu udal talde 

politikoko zinegotziak diren: Guruzne Carrsson, Unai 

del Burgo, Aitziber Onaindia, Naia Azkarate, Mikel 

Tapia, Miren Itziar Lazaro, Arantza Bilbao eta Josu 

Barbarias jn/andk; Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 

Vascos udal talde politikokoak diren zinegotziek: Josu 

Landaluze, Amaia Guenetxea, Gotzon Garai, Mª Angele 

sIbarra, Alberto Sobron eta Maider C. Núñez jn/andreek; 

Elkarrekin Sopela udal talde politikokoa den Eder Garcia 

Jn eta Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak udal talde 

politikokoa den zinegotzia: María Teresa Fernández 

andrea. 

 

Udalbatzak, gehiengoz, honako hau erabaki du:  

 

Lehenengoa: 2024. urteko aurrekontu orokorra hasiera 

batean onestea. Hona hemen aurrekontu hori, kapituluka 

laburtuta: 

5. - APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL 

PRESUPUESTO GENERAL MUNICIPAL PARA 

EL EJERCICIO 2024 (EXPEDIENTE 235/2024) 

(MINUTO 0:50:00): - Acto seguido toma la palabra D. 

Unai Del Burgo, del grupo político municipal Sopelako 

EHBildu y realiza un amplio resumen del asunto. 

 

A la vista de la propuesta que formula el presidente de 

la Comisión Informativa de Hacienda y Especial de 

Cuentas de este Ayuntamiento de Sopela, en la que se 

manifiesta y concreta la propuesta de Presupuesto 

General 2024. 
 

Posteriormente comienza el turno de intervenciones, 

cuyo contenido se encuentra en el Videoacta certificada 

por la Secretaría Municipal y que consta en el 

Expediente número 300/2024. 

 

Finalizado el turno de intervenciones, se procede a la 

votación. 

 

Con el voto en contra de: Dª María Luisa Gadea, del 

grupo político municipal Alternativa Vecinal de Sopela. 

 

Con el voto a favor de: Dª Guruzne Carrasson, D. Unai 

Del Burgo, Dª Aitziber Martínez, Dª Naia Azkarate, D. 

Mikel Tapia, Dª Miren Itziar Lazaro, Dª Arantza Bilbao 

y D. Josu Barbarias del grupo político municipal 

Sopelako EHBildu; de D. Josu Landaluze, Dª Amaia 

Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles Ibarra, D. 

Alberto Sobron y Dª Maider C. Núñez, del grupo 

político municipal Eusko Abertzaleak-Nacionalistas 

Vascos.; de D. Eder García, del grupo político 

municipal Elkarrekin Sopela y de Dª María Teresa 

Fernández, del grupo político municipal Socialistas 

Vascos-Euskal Sozialistak. 

 

El Pleno, por mayoría, acuerda: 

 

Primero: Aprobar, inicialmente el presupuesto general 

del año 2024, el cual resumido por capítulos es el 

siguiente: 

 

 
 
   

SARRERAK/INGRESOS 



 
 

KAP /CAP 
  

I ZERGA ZUZENAK / IMPUESTOS DIRECTOS 3.181.875,00 
  

II ZERGA EZ ZUZENAK / IMPUESTOS INDIRECTOS 550.000,00 
  

III TASAK ETA HAINBAT DIR SARRERA / TASAS Y OTROS INGRESOS 1.990.946,32 
  

IV TRANSFERENTZI ARRUNTAK /TRANSFERENCIAS CORRIENTES 12.236.111,00 
  

V PATRIMONIO SARRERAK/  INGRESOS PATRIMONIALES 17.500,00 
  

 
ERAGIKETA ARRUNTAK / OPERACIONES.CTES 17.976.432,32 

  

  
  

VI INBERTSIO ERREALEN SALMENTA / ENAJENACIONES INVERSIONES 
REALES 

0,00 

  

VII KAPITAL TRANSFERENTZIAK / TRANSFERENCIAS DE CAPITAL 226.900,00 
  

VIII FINANTZA AKTIBOAK / ACTIVOS FINANCIEROS 50.000,00 
  

IX FINANTZA PASIBOAK / PASIVOS FINANCIEROS 0,00 
  

 
KAPITAL ERAGIKETAK / OPERACIONES CAPITAL 276.900,00 

  

   

 
GUZTIRA / TOTAL 18.253.332,32 

   
  

GASTUAK/GASTOS 

KAP /CAP 
  

I PERTSONAL GASTUAK / GASTOS DE PERSONAL 7.259.209,42 
  

II GASTU ARRUNTAK / GASTOS CORRIENTES 8.430.147,93 
  

III FINANTZA GASTUAK  / GASTOS FINANCIEROS 0,00 
  

IV TRANSFERENTZI ARRUNTAK / TRANSFERENCIAS CORRIENTES 1.765.074,97 
  

V KREDITU GLOBALA ETA BESTE USTEKABEAK / CREDITO GLOBAL Y OTROS 
IMPREVISTOS 

0,00 

  

 
ERAGINAK ARRUNTAK OPERACIONES.CTES 17.454.432,32 

  

  
  

VI INBERTSIOAK / INVERSIONES  748.900,00 
  

VII KAPITAL TRANSFERENTZIAK / TRANSFERENCIAS DE CAPITAL 0,00 
  

VIII FINANTZA AKTIBOAK / ACTIVOS FINANCIEROS 50.000,00 
  

IX FINANTZA PASIBOAK / PASIVOS FINANCIEROS 0,00 



 
 

  

 
KAPITAL ERAGIKETAK / OPERACIONES CAPITAL 798.900,00    

   

 
GUZTIRA/ TOTAL 18.253.332,32 

 
Bigarrena: Aurrekontua jendaurrean jartzea Bizkaiko 

Aldizkari Ofizialean eta iragarki-oholean, 15 eguneko 

epean. Epe horretan, interesdunek aurrekontua aztertu 

eta erreklamazioak aurkeztu ahal izango dizkiote 

Osoko Bilkurari. 

 

Hirugarrena: Adierazten da, halaber, epe horren 

barruan erreklamaziorik aurkezten ez bada, 

aurrekontua behin betiko onartutzat joko da; eta 

erreklamaziorik izatekotan, Udalbatzak hilabeteko 

epea izango duela horiek ebazteko. 

 

Laugarrena: Aditzera ematen da, orobat, behin betiko 

onartutako Aurrekontu Orokorra -bera osatzen duen 

aurrekontu bakoitzaren kapitulutan laburtuta- Bizkaiko 

Aldizkari Ofizialean argitaratuko da. 

 

Bostgarrena: Behin betiko onartutako Aurrekontu 

Orokorraren kopia Bizkaiko Foru Aldundira eta 

Bizkaiko Aldizkari Ofizialera bidaliko da. 

 
 

ARGIBIDE, SUSTAPEN ETA KONTROL 

ATALA 

 

6. - ALKATETZA-DEKRETU HAUEN 

BERRI EMATEA: Hauen berri emanda, 

 

 
(A)  ALKATETZAREN 74/2024 ZENBAKIKO 

DEKRETUA, URTARRILAREN 12KOA, EZKONTZA 

ZIBILA EGITEKO ESKUORDETZEARI BURUZKOA 

(208/2024 ESPEDIENTEA) 

 

(B) 4. HIRUHILEKOKO FINANTZA-

JASANGARRITASUNARI BURUZKO TXOSTENAREN 

BERRI EMATEA, DIRUZAINTZAKO SOBERAKINA GASTU 

OROKORRETARAKO ERABILTZEARI DAGOKIONEZ 

(2305/2023 ESPEDIENTEA) 

 

(C) 2023ko UDAL AURREKONTUAREN 4. HIRU 

HILEKOAREN BETETZE-EGOERAREN ETA 

HORNITZAILEEI ORDAINTZEKO BATEZ BESTEKO 

EPEAREN BERRI EMATEA (2023/2307 ESPEDIENTEA) 

 

(D) UDAL AURREKONTUAREN 31. ALDAKETAREN 

BERRI EMATEA, KREDITU GEHIGARRIEN BIDEZ 

(424/2023 ESPEDIENTEA) 

 

El Pleno, por unanimidad, se da por enterado. 

 

 

 

Segundo: Exponer al público el Presupuesto en el 

Boletín Oficial de Bizkaia y Tablón de Anuncios, por 

plazo de 15 días, durante los cuales los interesados 

podrán examinarlo y presentar reclamaciones ante el 

Pleno. 

 

Tercero: Significar que dicho presupuesto se 

considerará definitivamente aprobado si durante el 

citado plazo no se hubieren presentado reclamaciones, 

ya que, en caso contrario, el Pleno dispondrá de un 

plazo de un mes para resolverlas. 

 

Cuarto: Expresar que el Presupuesto definitivamente 

aprobado, será insertado, resumido por Capítulos de 

cada uno de los Presupuestos que lo integran, en el 

Boletín Oficial de Bizkaia. 

 

Quinto: Dejar constancia de que del Presupuesto 

definitivamente aprobado se remitirá copia a la 

Diputación Foral de Bizkaia, simultáneamente al envío 

al Boletín. 

 
PARTE DE INFORMACIÓN, IMPULSO Y 

CONTROL 

 

6. - DACIONES DE CUENTA DE LOS 

DECRETOS DE ALCALDIA SIGUIENTES: Dada 

cuenta de los mismos, 

 
(A) DACION DE CUENTA DECRETO ALCALDIA 

NUMERO 74/2024 DE 12 DE ENERO, RELATIVO A 

DELEGACIÓN DE CELEBRACIÓN MATRIMONIO CIVIL 

(EXPEDIENTE 208/2024) 

 

(B) DAR CUENTA DEL INFORME DE 

SOSTENIBILIDAD FINANCIERA DEL 4º TRIMESTRE DEL 

2023 EN RELACIÓN CON LA UTILIZACIÓN DEL 

REMANENTE DE TESORERÍA PARA GASTOS 

GENERALES. (EXPEDIENTE 2305/2023) 

 

(C) DAR CUENTA DEL ESTADO DE EJECUCIÓN 

DEL 4º TRIMESTRE 2023 Y DEL PERÍODO MEDIO DE 

PAGO A PROVEEDORES (EXPEDIENTE 2307/2023) 

 

 

(D) DAR CUENTA DE MODIFICACIÓN 

PRESUPUESTARIA Nº 31 MEDIANTE CRÉDITO 

ADICIONAL. (EXEDIENTE 424/2023) 

 

Osoko Bilkura, aho batez, jakinaren gainean geratzen 

da. 

 

 



 
 

7. - PREMIAZKO MOZIOAK, HALAKORIK 

BADA: - Une honetan, alkate andreak adierazi du 

Osoko Bilkurari helarazi nahi zaiola, presazko 

arrazoiak direla medio, deialdiarekin batera zegoen gai-

zerrendan sartzen ez den gai bat, eta ez dela lekurik 

Galde-eskeen puntuan. Zehazki, gaia da Udal hau 

atxikitzea Bizkaiko Foru Aldundiaren Kontratazio 

Zentralak posta-zerbitzuei buruz izapidetzen dituen 

esparru-akordioei. Lehenik eta behin, gaia premiazkoa 

den bozkatu beharko da. 

 

 

 

Bozketa egin da, emaitza honako hau izanik: 

 

 

Osoko Bilkurak, aho batez erabaki du 

 

Premiazkotasuna berretsi. 

 

(A) Sopelako Udala Bizkaiko Foru Aldundiko 

Kontratazio Zentroak posta-zerbitzuei dagokienez 

izapidetutako esparru-hitzarmenei atxikitzea 

(474/2017 ESPEDIENTEA) (1:58:49 Minutua): - 

Guruzne Carrasson, Alkate andreak hartzen du hitza, 

eta gaiaren laburpena egiten du. 

 

 

Ikusirik 125/2016 Foru Dekretua, uztailaren 20koa, 

Bizkaiko Foru Aldundiarena, Bizkaiko foru-

kontratazioko zentrala sortu eta haren osaera arautzen 

duena, zeina aldatu egin baita apirilaren 17ko 51/2018 

Foru Dekretuaren bidez. 

 

Sektore Publikoko Kontratuei buruzko azaroaren 8ko 

9/2017 Legeak aukera ematen die sektore publikoko 

erakundeei ondasunen, obren eta zerbitzuen 

kontratazioa zentralizatzeko, zerbitzu espezializatuei 

esleituz, eta, zehazki, 228.3 artikuluak, honako hau 

baitio hitzez hitz 228.3 artikuluak: "Dagozkion 

akordioen bidez, autonomia-erkidegoek, Ceuta eta 

Melilla hiri autonomoek eta toki-erakundeek, bai eta 

horien mendeko organismo eta erakundeek ere, Lege 

honen aplikazio-eremuan dauden sektore publikoko 

beste erakunde batzuen eskuratze-sistema 

zentralizatuei atxiki ahal izango zaizkie. (...)". 

 

 

Kontuan hartuta Toki Araubidearen Oinarriak arautzen 

dituen apirilaren 2ko 7/1985 Legearen 36. artikuluak 

aldundien berezko eskumentzat jotzen duela 20.000 

biztanletik beherako udalerrietan kontratazio 

zentralizatua egitea. 

 

Uztailaren 20ko 125/2016 Bizkaiko Foru Dekretuaren 

2. eta 3. artikuluek aurreikusten dute udalak beren 

borondatez atxiki ahal izango direla kontratazio-

zentralera, eta dekretu horren 9.2 artikuluan xedatzen 

7. - MOCIONES DE URGENCIA, SI LAS 

HUBIERA : - En este momento, por la Sra. alcaldesa 

se indica que se quiere someter someter a la 

consideración del Pleno por razones de urgencia, un 

asunto no comprendido en el Orden del Día que 

acompañaba a la Convocatoria, no teniendo cabida en 

el punto de Ruegos y Preguntas. El asunto en concreto 

es la adhesión de este Ayutamiento a los acuerdos 

marco que tramite la Central de Contratación de la 

Diputación Foral de Bizkaia en relación a los servicios 

postales. En primer lugar, se tendrá que votar la 

urgencia del asunto. 

 

Se procede a la votación arrojando el siguiente 

resultado: 

 

El Pleno, por unanimidad acuerda: 

 

Ratificar la urgencia. 

 

(A) Adhesión del Ayuntamiento de Sopela a los 

acuerdos marco que tramite la Central de 

Contratación de la Diputación Foral de Bizkaia en 

relación a los servicios postales (EXPEDIENTE 

474/2017) (Minuto 1:58:49): - Por parte de la Sra. 

Alcaldesa, Dª Guruzne Carrasson, se hace un resumen 

del asunto.  

 

Visto el Decreto Foral 125/2016, del 20 de julio, de la 

Diputación Foral de Bizkaia, por el que se crea y se 

regula la composición de la central de contratación 

foral de Bizkaia, que ha sido modificado mediante 

Decreto foral 51/2018 de 17 de abril. 

 

Visto que la Ley 9/2017, de 8 de noviembre, de 

Contratos del Sector Público contempla la posibilidad 

de que las entidades del sector público puedan 

centralizar la contratación de bienes, obras y servicios, 

atribuyéndola a servicios especializados y, en concreto, 

el artículo 228.3, precepto básico que literalmente dice 

que “Mediante los correspondientes acuerdos, las 

Comunidades Autónomas, las Ciudades Autónomas de 

Ceuta y Melilla y las Entidades locales, así como los 

organismos y entidades dependientes de los anteriores, 

podrán adherirse a sistemas de adquisición 

centralizada de otras entidades del sector público 

incluidas en el ámbito de aplicación de esta Ley. (…)”. 

 

Considerando que el artículo 36 Ley 7/1985, de 2 de 

abril, reguladora de las Bases del Régimen Local 

considera como competencias propias de las 

Diputaciones la contratación centralizada en los 

municipios con población inferior a 20.000 habitantes.  

 

Considerando que los artículos 2 y 3 del Decreto Foral 

de Bizkaia nº 125/2016, del 20 de julio prevén que los 

Ayuntamientos puedan adherirse voluntariamente a la 

central de contratación, disponiéndose asimismo en el 



 
 

da, halaber, atxikipen hori egiten denean, atxikitako 

erakundeek askatasunez erabaki ahal izango dutela 

esparru-akordio zehatz bakoitzarekin bat egiten duten 

ala ez. 

 

Foru dekretu horren 9.1 artikuluak ezartzen duenez, 

kontratazio-zentralari atxikitzeko prozedura aipatutako 

dekretuan I. eranskin gisa agertzen den atxikipen-

hitzarmena sinatuz formalizatuko da, baina atxikipen 

horrek ez du udal-autonomia baldintzatzen, Udalak 

libre baitu Zentralak kudeatzen duen kontratazio-

espediente bakoitzari atxikitzeko edo ez atxikitzeko. 

 

 

 

Bizkaiko Foru Aldundiaren kontratazio zentralari 

atxikitzea interesgarria denez, honako arrazoi 

hauengatik: administrazio publikoen kontratazioa 

sinplifikatzeko eta espezializatzeko printzipioei 

aplikatzea, eskuraketak erraztuz eta eskalako ekonomia 

deiturikoen aplikazioa ahalbidetuz, Sopelako Udalaren 

Osoko Bilkurak, 2020ko martxoaren 26an, honako 

erabaki hau hartu zuen: 

 

 
LEHENENGOA. -  Bizkaiko Foru Aldundiaren kontratazio 

zentralari atxikitzea eta Bizkaiko Foru Aldundiaren eskuratze 

sistema zentralizatuari atxikitzeko hitzarmena onartzea 

(BAO, 139. zk., 2016ko uztailaren 21ekoa) (Akta honen I. 

eranskina). 

 

BIGARRENA. - Bizkaiko Foru Aldundiaren kontratazio 

zentralari atxikitzeak ahalmena ematen du, gaur egun, 

kontratazio zentralak izapidetuko dituen esparru akordioei 

atxikitzeko, gas eta telefonia zerbitzuei dagokienez soil-soilik, 

eta, gerora beste esparru akordio batzuei atxiki nahi izanez 

gero, aldez aurretik beste erabaki bat hartu beharko da osoko 

bilkuran. 

 

 

HIRUGARRENA: Alkate jaunari ahalmena ematea 

erabakia eraginkorra izan dadin beharrezkoak diren agiriak 

formalizatzeko. 

 

LAUGARRENA: Udal webgunearen bidez hitzarmen honen 

berri ematea. 

 

Kontratazio-arloko Idazkaritzaren eta Administrazio 

Orokorreko teknikariaren txostena aztertu da. Txosten 

horretan, kontratazio-zentralen araubidea, prozedura 

eta organo eskuduna juridikoki aztertzen dira. 

 

 

Kontratazio Zentralak urtarrilaren 18an posta-

zerbitzuen esparru-akordioari atxikitzeko aukeraren 

berri eman zigun, eta Udal honentzat komenigarritzat 

jo da atxikipen hori egitea. Izan ere, Alkatetzak 

egokitzat jo du une honetan Bizkaiko Foru Aldundiaren 

Kontratazio Zentralari atxikitzeak mugarik ez izatea 

kontratazio-zentralak izapidetzen dituen esparru-

artículo 9.2 de dicho Decreto que una vez que se 

produzca esta adhesión, las entidades adheridas podrán 

decidir libremente si se adhieren o no a cada uno de los 

acuerdos marco concretos que tramite la central.  

 

Considerando que el artículo 9.1 del mismo Decreto 

Foral establece que procedimiento de adhesión a la 

central de contratación se formalizara mediante la firma 

del convenio de adhesión que figura como Anexo I en 

el referido Decreto, no condicionando dicha adhesión 

no condiciona la autonomía municipal, ya que el 

Ayuntamiento es libre de adherirse o no posteriormente 

a cada expediente de contratación que gestione la 

Central. 

 

Visto que siendo de interés adherirse a la central de 

contratación de la Diputación Foral de Bizkaia, por los 

siguientes motivos: Dar aplicación a los principios de 

simplificación administrativa y especialización de la 

contratación de las Administraciones Públicas, 

facilitando las adquisiciones y además permitiendo la 

aplicación de las denominadas economías de escala, el 

Pleno del Ayuntamiento de Sopela, con fecha 26 de 

marzo de 2020 adoptó el siguiente acuerdo: 

 
“PRIMERO. -  Adherirse a la central de contratación de la 

Diputación Foral de Bizkaia y aprobar el Convenio de 

Adhesión al sistema de adquisición centralizada de la 

Diputación Foral de Bizkaia (BOB 139 de 21 de julio de 2016  

 

 

SEGUNDO. - Indicar que la adhesión a la central de 

contratación de la Diputación Foral de Bizkaia faculta, a la 

fecha actual, a la posterior adhesión específica a los 

acuerdos marco que tramite la Central de Contratación, en 

relación, exclusivamente, a los servicios de gas y de telefonía, 

debiéndose, en el caso de querer adherirse posteriormente a 

otros acuerdos marco, adoptarse un nuevo acuerdo plenario 

previo al respecto. 

 

TERCERO: Facultar al Sr. alcalde para la formalización de 

cuantos documentos sean precisos en orden a la efectividad 

del acuerdo. 

 

CUARTO: Dar la publicidad del presente convenio a través 

de la web municipal.” 

 

Visto el informe de Secretaría y de la Técnica de 

Administración General del área de contratación, en el 

que se analiza jurídicamente el régimen de las centrales 

de contratación, así como el procedimiento y el órgano 

competente. 

 

Visto que la Central de Contratación nos ha 

comunicado el 18 de enero la posibilidad de adherirnos 

al acuerdo marco de servicios postales, y se ha 

considerado conveniente para este Ayuntamiento la 

realización de esta adhesión, y visto que desde esta 

Alcaldía se entiende oportuno en este momento que la 

adhesión a la Central de contratación de la Diputación 



 
 

akordioei dagokienez, hau da, gas- eta telefonia-

zerbitzuetara mugatzeari uztea eta izaera orokorreko 

atxikipena izatea. 

 

 

Gaia presazkoa denez, Zentralari lehenbailehen 

jakinarazi behar baitzaio erantzuna, 2024-2025 posta-

zerbitzuen esparru-akordioan sartu ahal izateko, 

ezinezkoa da proposamena aldez aurretik dagokion 

Informazio Batzordearen irizpenaren pean jartzea. 

Horrenbestez, azaroaren 28ko 256871986 Errege 

Dekretuaren 97.3 artikuluan eta Toki Erakundeen 

Antolaketa, Funtzionamendu eta Araubide 

Juridikoaren Erregelamendua onartzen duen Errege 

Dekretuaren 91.4 artikuluan xedatutakoa aplikatu 

behar da, eta Udal Erregelamendu Organikoaren 24.1 

artikuluan ezarritakoa, horiek aukera ematen baitute 

osoko bilkura arrunten bilkuren gai-zerrendan sartu eta 

aldez aurretik irizpena eman ez diren gaiak eztabaidatu 

eta bozkatzeko, Udalbatzako legezko kide-kopuruak 

gehiengo osoz premiazkoa dela adierazi ondoren. 

 

Ondoren, eztabaida txanda hasi da. Horren edukia Udal 

Idazkaritzak ziurtatutako bideo-aktan dago, 300/2024 

espedientean. 

 

 

Eztabaida txanda amaituta, bozketa egin da.  

 

 

Osoko Bilkurak, aho batez erabaki du 

 

LEHENENGOA. - 2020/03/26ko Osoko Bilkuran 

erabakitako Bizkaiko Foru Aldundiaren kontratazio 

zentralari atxikitzeak ahalmena ematea Kontratazio 

Zentralak izapidetzen dituen esparru-akordioetara 

berariaz atxikitzeko posta-zerbitzuei dagokienez (baita 

2020an osoko bilkuran hartutako erabakian jada sartuta 

zeuden gas- eta telefonia-zerbitzuei dagokienez ere), 

eta, ondoren beste esparru-akordio batzuetara atxiki 

nahi izanez gero, udalbatzak beste akordio bat hartu 

beharko du horren inguruan. 

 

BIGARRENA: - Alkateari ahalmena ematea 

beharrezko agiri guztiak formalizatzeko, erabakia 

eraginkorra izan dadi 

 

8. - ERREGUAK ETA GALDERAK  

 

Ebazpenik gabeko mozioa 

 

(A) Sopelako Auzo Alternatiba udal talde 

politikokoa den Mª Luisa Gadea andreak 

aurkeztutako ebazpenik gabeko mozioa: Gaia: 

Arriatera eta Solondotako bizilagunentzako 

aparkalekuen erreserba. (379/2024 

ESPEDIENTEA)(2:03:54 Minutua): - Jarraian, 

Sopelako Auzo Alternatiba udal-talde politikoko Mª 

Foral de Bizkaia no tenga límite en cuanto a los 

acuerdos marco que tramite la central de contratación, 

es decir, que deje de circunscribirse a los servicios de 

gas y telefonía y sea una adhesión de carácter general  

 

Visto que por la urgencia del asunto ya que la respuesta 

a la Central debe comunicarse sin dilación para poder 

entrar en acuerdo marco de servicios postales 2024-

2025, no es posible someter previamente la propuesta 

al dictamen de la Comisión Informativa 

correspondiente, resulta de aplicación lo dispuesto en 

el artículo 97.3 en relación con el 91.4 del Real Decreto 

256871986 de 28 de noviembre que aprueba el 

Reglamento de organización, funcionamiento y 

Régimen jurídico de las Entidades locales y el artículo 

24.1 del Reglamento orgánico municipal, que 

posibilitan que asuntos no dictaminados previamente ni 

incluidos en el orden de día de las sesiones de los 

Plenos ordinarios, puedan ser debatidos y votados 

previa declaración de la urgencia por mayoría absoluta 

del número legal de miembros de la Corporación, 

 

Posteriormente comienza el turno de intervenciones, 

cuyo contenido se encuentra en el Videoacta certificada 

por la Secretaría Municipal y que consta en el 

Expediente número 300/2024. 

 

Finalizado el turno de intervenciones, se procede a la 

votación. 

 

El Pleno, por unanimidad acuerda 

 

PRIMERO.- Acordar que la adhesión a la central de 

contratación de la Diputación Foral de Bizkaia 

acordada por el Pleno de 26/03/2020, faculte a la 

posterior adhesión específica a los acuerdos marco que 

tramite la Central  de Contratación, en relación a los 

servicios postales (además de a los servicios gas y de 

telefonía ya incluidos en el acuerdo plenario adoptado 

en el año 2020), debiéndose, en el caso de querer 

adherirse posteriormente a otros acuerdos marco, 

adoptarse un nuevo acuerdo plenario previo al respecto. 

 

SEGUNDO: Facultar a la Sra. alcaldesa para la 

formalización de cuantos documentos sean precisos en 

orden a la efectividad del acuerdo. 

 

8. - RUEGOS Y PREGUNT AS  

 

Mociones No Resolutivas 

 

(A) Moción No Resolutiva presentada por Dª 

Mª Luisa Gadea, del grupo político municipal 

Alternativa Vecinal de Sopela relativa a reserva de 

espacios de aparcamientos para residentes de 

Arriatera y Solondota. (EXPEDIENTE 379/2024) 

(Minuto 2:03:54) : - A continuación, toma la palabra 

Dª Mª Luisa Gadea, del grupo político municipal 



 
 

Luisa Gadea andreak hartu du hitza, eta mozioa irakurri 

du. Honela dio, hitzez hitz: 

 

"Zioen azalpena: 

 

Arrietara eta Solondota auzoan oso arazo larria dago, 

batez ere uda garaian; bizilagunak lanetik itzultzen 

direnean, autoa ordu erdian utzi behar dute oinez, eta 

gauean joan behar dute haren bila, hondartzako 

turistek alde egin eta aparkalekuak libre utzi ondoren. 

Ez da garestia, baina bai eraginkorra. 

 

 

 

Erabaki du: 

 

Solondota eta Arrietara kaleetako bizilagunentzat 

aparkalekuak erreserbatzea bideragarria den 

aztertzeko izapideak hastea, inguru horretako trafikoa 

hobetzeko eta uda guztietan arazo hori ez izateko. " 

 
 
Jarraian, Eder García jaunak hartu du hitza, Elkarrekin 

Sopela udal-talde politikoko kideak, eta hau adierazi 

du: Proposamenak badaude, gobernu-taldea beti dago 

irekita, eta badakit bilerak izan direla edozein gai 

azaltzeko, nahiz eta gero bakoitzak nahi duena egiten 

duen informazio horrekin. Proposamenik badago, 

onena da gobernu-taldearekin eta talde teknikoarekin 

lan egitea, horretarako baitaude, udalbatza osoari 

laguntzeko. Zergatik diot hau? Izan ere, "ez da garestia, 

baina bai eraginkorra" esatea... esaten badidazu zertan 

oinarritzen zaren esateko ez dela garestia aparkaleku 

arautu bat ezartzea... Agiri batzuk bidali beharko dira, 

kontrolatu egin beharko dira, eta abar. Hain modu 

axolagabean esatea... Nik hemen orrialde bat besterik 

ez dut ikusten. Agian ahaztu egin zaizu txostenen bat 

edo dokumentazioren bat eranstea..., hau da, pixka bat 

sakonago noa, gauzak egiteko moduan. Uste dut 

Sopelan inork ez duela etxetik gertu aparkatzen, edo 

oso jende gutxik behintzat. Etxetik gertu aparkatzen 

duenak garajea duelako izango da. Hortik aurrera, 

formek huts egiten dutela uste dut. Edozein gauza azter 

daiteke, baina Osoko Bilkurara mozio bat ekarri 

aurretik, datuekin, talde teknikoarekin, adituekin eta 

abarrekin aztertu behar da. Azterketa serioagoa egin 

behar da, eta ez dira bideragarriak ez diren edo egin 

ezin diren gauzak proposatu behar.  

 

Sopelako Euskal Sozialistak taldeko M. Teresa 

Fernández andreak honako hau adierazi du: "Ez da 

gauza garestia, baina bai eraginkorra" esatea ez da 

benetakoa, faltsua da, bideragarritasun-azterketa orori 

denbora, dirua eta pertsonala eskaini behar zaizkiolako, 

eta, beraz, garestia da. Bestalde, araututako 

aparkalekuan duen eragina kuantifikatu behar da. Eder 

García jaunak esan duena. Jakin beharko litzateke 

zenbat bizilagun dauden kaltetuta, Arriatera eta 

Alternativa Vecinal de Sopela y procede a la lectura de 

la moción, que es del siguiente tenor literal: 

 

“Exposición de motivos: 

 

En el barrio de Arrietara y Solondota existe un 

problema muy agudo, sobre todo en la época de 

verano; cuando los vecinos y vecinas regresan de 

trabajar, tienen que dejar el coche a media hora 

andando e ir a buscarlo a la noche, después de que se 

hayan marchado los turists de la laya y hayan dejado 

libre los aparcamientos. No es algo costoso pero sí 

efectivo. 

 

Acuerda: 

 

Que se inicien los trámites oportunos para estudiar la 

viabilidad de reservar unos espacios de aparcamientos 

para residentes de las calles de Solondota y Arrietara 

tan necesarios para mejorar el tráfico de la zona y no 

tener este problema todos los veranos.” 

 

A continuación, toma la palabra D. Eder García, del 

grupo político municipal Elkarrekin Sopela indicando: 

Si hay propuestas, el equipo de gobierno siempre está 

abierto y me consta que se han tenido siempre 

reuniones para explicar cualquier tema, aunque después 

cada uno con esa información hace lo que considera. Si 

hay propuestas, lo mejor es que se trabajen tanto con el 

equipo de gobierno como con el equipo técnico, porque 

están para eso, para ayudar a toda la Corporación. ¿Por 

qué digo esto? Porque que digas “no es algo costoso 

pero sí efectivo” …si me dices en qué te basas para 

decir que no es costoso establecer un aparcamiento 

regulado …. Habrá que remitir una serie de 

documentación, habrá que controlar, etc. Que digas 

algo tan alegremente…, yo aquí veo sólo una página. A 

lo mejor se te ha olvidado anexar algún informe, 

documentación, .., es decir, voy un poco más al fondo, 

a la manera de hacer las cosas. Creo que en Sopela 

nadie, o muy poca gente aparca cerca de su casa. El que 

lo haga, será porque tiene una plaza de garaje. Más allá 

de todo eso, considero que lo que falla son las formas. 

Se puede analizar cualquier cosa pero antes de traer una 

mjoción a Pleno, hay que analizar con datos, con 

equipo técnico, gente experta etc. Hay que hacer un 

análisis más serio y no proponer cosas que no son 

viables o no se pueden hacer.  

 

Por parte de Dª Mª Teresa Fernández, del grupo político 

municipal Socialistas Vascos de Sopela – Euskal 

Sozialistak, se señala: La afirmación de “no es algo 

costoso pero sí efectivo”, es una premisa que no es real, 

es falsa, porque a cualquier estudio de viabilidad 

significa que hay que dedicarle tiempo, dinero y 

personal, por lo que costoso sí es. Por otra parte, hay 

que cuantificar el impacto que tiene sobre el 

estacionamiento regulado. Lo que ha comentado D. 



 
 

Solondotako bizilagunek aparkatzeko espazio 

pribatiboa dutela kontuan hartuta. Zer izango da 

gutxiegi? Ez dut ezetz esaten, baina eduki, badute. 

Legezkotasunari dagokionez, aurrekariak egongo 

direla uste dut, baina auzo-talde jakin batek espazio 

publiko bat modu pribatiboan erabiltzeak azterketa 

zehatza eta xehea eskatzen du. Kontuan hartu behar 

dira, halaber, beste eremu batzuei eragiten dieten 

kalteak; izan ere, horrelako zerbitzu bat ezartzen 

denean "mugako efektua" gertatzen da, hau da, eremu 

jakin batean egiten ez diren aparkatzeek berehala 

kolapsatzen dituzte inguruko eremuak. Zer 

eraginkortasun izango duen ikusi egin beharko da, 

kontuan hartuta zenbat kostatzen den hori egitea, eta 

dirua nondik ateratzen den ikusi beharko da. Nire ustez, 

zorrotzago jokatu behar da eta apur bat informatu behar 

da aurrekontuarekin eta beste udal-gai batzuekin lotuta 

Udalarentzat izango dituen ondorioez.  

 

 

 

Jarraian, Eusko Abertzaleak udal-talde politikoko M. 

Angeles Ibarra andreak hartu du hitza, eta honako hau 

adierazi du: Gure taldeak ezezko botoa emango dio 

proposamen horri. Azkenean, Sopelako beste zonalde 

batzuetako gainerako bizilagunekiko bidegabekeria da, 

aparkalekuaren arazoa ez baitute eremu horretan 

bakarrik. Baita Larrabasterran bizi direnek ere; teorian 

zuk ezagutzen duzu inguru hori. Badakizu jende askok 

aparkatzen duela metroaren inguruan, Arabetako 

behin-behineko aparkalekuan, Larrabasterrara 

Sopelara baino metro-maiztasun handiagoa dagoelako, 

eta Sopelatik Larrabasterrara jaisteaz gain, Plentziatik 

eta Urduliztik ere etortzen da jendea metroa hartzera, 

eta urte osoan zehar gainera. Gainera, Iberreko 

urbanizazioarekin, bertan behera utzi behar izan diren 

aparkalekuekin, Gatzarriñe, Urgitxeta eta Iberre 

eremuek egoiliar-txartela izateko eta aparkaleku batzuk 

izateko eskubidea izango lukete. Eta horrela, adibide 

gisa jartzen dut, gu biok, bai zu eta bai ni, garelako 

Larrabasterrakoak, baina Sopelako beste eremu batzuk 

ere egoera berean daude. Ez naiz sartuko egin duzun 

analisi ekonomiko azkarrean. 

 

Guruzne Carrasson andreak hartu du hitza: Esan behar 

dizugu gu ez gaudela ados kale publikoak 

pribatizatzearekin, horixe lortuko litzatekeelako mahai 

gainean jartzen duzun proposamenarekin. Teresa 

Fernández andreak aipatu duen bezala, 

bideragarritasun-azterketa bat egin behar da, eta 

benetan jakin behar da posible den ala ez. Ezin da esan 

"garestia izango ez litzatekeenik". Horixe esan duzu 

lehen metroaren maiztasunarekin, inolako kosturik 

gabe handitu zitekeela, eta hori ere ez da egia. Metro 

unitate bat gehiago behar da maiztasuna handitzeko. 

Honekin esan nahi dudana da, Marisa, Osoko Bilkurari 

baieztapenak edo proposamenak egin aurretik landu 

egin behar direla, galdetu, informatu. Teknikari guztiak 

Eder García. Saber cuántos vecinos están afectados, 

teniendo en cuenta que los vecinos de Arriatera y 

Solondota tienen su propio espacio privativo para 

aparcar. ¿Qué será insuficiente? No digo que no, pero 

tenerlo, lo tienen. En cuanto a la legalidad, supongo que 

habrá antecedentes, pero el uso privativo de un espacio 

público por un grupo de vecinos concreto requiere de 

un análisis exhaustivo y detallado. También hay que 

tener en cuenta las afecciones a otras áreas, porque lo 

que sucede cuando se implanta un servicio de este tipo 

se produce el “efecto frontera”, es decir, que los 

aparcamientos que no se hacen en determinada zona, 

inmediatamente colapsan las zonas colindantes. Su 

efectividad, habrá que verla, teniendo en cuenta que 

habrá que cuantificar cuánto cuesta hacerlo y habrá que 

ver de dónde se saca el dinero. Considero que hay que 

ser más riguroso e informarse un poco de las 

consecuencias para el Ayuntamiento en cuanto a 

presupuesto y afecciones a otras cuestiones 

municipales.  

 

Acto seguido toma la palabra Dª Mª Angeles Ibarra, del 

grupo político municipal Eusko Abertzaleak-

Nacionalistas Vascos, indicando: Desde nuestro grupo 

votaremos que no a esta propuesta. Al final es un 

agravio comparativo con el resto de vecinos y vecinas 

de otras zonas de Sopela, porque el problema de 

aparcamiento no solo lo tienen en esa zona. También 

los que viven en Larrabasterra, que en teoría tú eres 

conocedora de esa zona. Sabes que hay mucha gente 

que aparca en la zona aledaña al metro, en el parking 

provisional de Arabeta, etc porque hay más 

frecuenciass de metro a Larrabasterra que a Sopela, y 

ya no sólo baja gente de Sopela a larrabasterra, sino que 

vienen de Plentzia y Urduliz a coger el metro y durante 

todo el año. Encima con la urbanización de Iberre, con 

los aparcamientos que se han tenido que anular, las 

zonas de Gatzarriñe, Urgitxeta e Iberre tendrían 

derecho a tener su carnet de residente y tener unos 

aparcamientos. Y así pongo a modo de ejemplo, por ser 

ambas, tu y yo de Larrabasterra, pero hay otras zonas 

de Sopela en la misma situación. En el análisis 

económico rápido que has hecho, ni me voy a meter. 

 

Dª Guruzne Carrasson toma la palabra para señalar: 

Decirte que nosotros no estamos de acuerdo en 

privatizar calles públicas porque es lo que se 

conseguiría con la propuesta que pones encima de la 

mesa. Como bien ha mencionado Dª Teresa Fernández, 

hay que hacer un estudio de viabilidad y conocer 

realmente si se puede o no. No se pueden afirmar cosas 

como que “no sería costoso” , como antes también has 

dicho con la frecuencia de metro que se podía ampliar 

sin ningún coste, y tampoco es verdad. Hace falta una 

unidad más de metro para ampliar la frecuencia. Lo que 

quiero decir con esto Marisa, es que antes de hacer 

afirmaciones o propuestas al Pleno hay que trabajarlas 

antes, preguntar, informarte. Tienes a todos los 



 
 

dituzu, idazkaria, gobernu-taldea, eta abar, dauden 

beharrei buruz galdetzeko eta informatzeko. Ulertzen 

dut legealdi batean berriak sartzen garenean auzokide 

bat zarela eta gauzak modu batean egiten direla uste 

duzula, eta sartzen zarenean ikusten duzula 

administrazio publikoa askoz garestiagoa dela edozein 

proiektu motatan, gai burokratikoagatik eta abar. Ez 

zara konturatzen zer ondorio izan ditzakeen hainbat 

eremutan. Proposamen bat egiten duzun bakoitzean, 

lehenengo galdetzera animatzen zaitut, Marisa. Era 

berean, uste dut proposamen hau ekartzeko modurik 

onena Hirigintza Batzordeetan jorratzea izango 

litzatekeela, mozio bat Osoko Bilkurara ekarri 

beharrean. Ideia edo proposamenen bat baduzu, 

Batzordean landu daiteke, bildu eta eztabaidatu egiten 

da, eta sor daitezkeen zalantzei erantzuna ematen zaie. 

EHBildu jakitun da trafikoarekin eta 

mugikortasunarekin dagoen arazoaz (hauteskunde-

programan dago), eta egun dagoen bideen azterlana 

eguneratzeko eta aparkalekua sartzeko konpromisoa 

hartzen dugu; eta horregatik abstenituko gara, ez 

edozein aparkaleku mota aztertzearen aurka gaudelako. 

Uste dugu mozioa ez dagoela oso egituratuta, eta ez 

zaigu ondo iruditzen Osoko Bilkurara ekartzeko 

modua.  

 

Sopelako Auzo Albernatiba udal-talde politikoko M. 

Luisa Gadea andreak honako hau adierazi du: 

Solondota eta Arrietara kaleetako egoiliarrentzako 

aparkaleku batzuk erreserbatzeko bideragarritasuna 

aztertzeko izapide egokiak hasteko eskatzen da. Ez dut 

esan nahi oraintxe egin behar denik, baina esan nahi 

dut, adibidez, metroari buruz hitz egiten aritutakoa 

metroko langileekin hitz egin nuela, eta bide bikoitza 

jartzea esan ohi dutena baino merkeagoa dela, hau da, 

ez da hain garestia edo hori egiteko modu batzuk ez dira 

hain garestiak. Larrabasterran, etxetik gertu, 5 eta 7 

minutu arteko tartean aparkatzen duzu. Jende horrek 

hemen edo Larrabasterran aparkatu behar badu eta gero 

autoaren bila joan behar badu, ia ordu erdiko ibilbidea 

du. Ez da gauza bera. Ez dakit zer kostu izango duen 

azterlanak, baina enpresa batek egin beharrean Udalak 

egin dezake. Uste dut TAOko langileek badituztela 

matrikula-irakurgailu batzuk, eta oraintxe bertan, 

hondartzara joan eta han aparkatzen dugun 

sopelaztarrei ez digute kobratzen. Gauza bera esan 

dezakete jendeari buruz ere. Teknika bera erabiliko 

litzateke. Ez dut uste zailtasun gehiago dagoenik. 

Zerbitzu publikoek ez dute zertan errentagarriak izan. 

Behin baino gehiagotan esan dugu. Zerbitzu publikoa 

izan behar du, besterik gabe.  

 

Guruzne Carrasson andreak honakoa adierazi du: Kale 

bat pribatizatzea esaten ari zaren horren guztiz 

kontrakoa da. Berriro diot. Metroarena, berriro atera 

duzu eta. Langile batekin hitz egin duzu. Duela gutxi, 

EHBilduk zuzenketa bat aurkeztu zuen Batzar 

Nagusietan metro-unitate bat gehiago eskatzeko (5 

técnicos, Secretaria, equipo de gobierno, etc disponble 

para preguntar e informarte de las necesidades que hay. 

Entiendo que cuando entramos nuevos en una 

legislatura, vienes siendo una vecina y crees que las 

cosas se hacen de una manera y cuando entras ves que 

la Administración Pública es mucho más costoso 

cualquier tipo de proyecto, por tema burocrático etc. No 

te das cuenta de las consecuencias que puede tener en 

diferentes zonas. Te invito, Marisa, a que cada vez que 

hagas una propuesta primero preguntes. También creo 

que la mejor manera de haber traído esta propuesta 

habría sido tratarla en las Comisiones de Urbanismo, en 

lugar de traer una moción a Pleno. Si tienes una idea o 

propuesta se puede tratar en la Comisión, se recoge y 

se debate y se da respuesta a las dudas que pueda crear. 

EHBildu es consciente, y está en su programa electoral, 

del problema existente con el tráfico y movilidad, y nos 

comprometemos a actualizar el estudio de vialidad 

existente y se incluirían parking, y por eso mismo nos 

abstendremos, no porque estemos en contra de estudiar 

cualquier tipo de aparcamiento. Consideramos que la 

moción está poco estructurada y no nos parece bien la 

forma de traerla al Pleno.  

 

 

 

Por parte de Dª Mª Luisa Gadea, del grupo político 

municipal Alternativa Vecinal de Sopela, se señala: Lo 

que se solicita es que se inicien los trámites oportunos 

para estudiar la viabilidad de reservar unos espacios de 

aparcamientos para residentes de las calles de 

Solondota y Arrietara . No es que se diga ya que hay 

que hacerlo, pero sí quiero decir que por ejemplo lo que 

he estado comentando sobre el metro, hablé con 

trabajadores del metro y es menos costoso que lo que 

suelen decir de poner doble vía, etc y no es tan costoso 

o hay formas de hacerlo que no sea tan costoso. En 

Larrabasterra aparcas entre 5 y 7 minutos 

aproximadamente cerca de tu casa. Esta gente si tiene 

que aparcar aquí o en Larrabasterra para después ir a 

buscar el coche tienen casi media hora de trayecto. No 

es lo mismo. No sé qué coste tendrá el estudio, pero en 

lugar de hacerlo una empresa se puede hacer desde el 

Ayuntamiento. Los trabajadores de la OTA creo que 

tienen unos lectores de matrículas que ya, ahora mismo, 

no cobran a los Sopeloztarras que vamos a la playa y 

aparcamos allí. Lo mismo pueden decir de la gente. Se 

emplearía la misma técnica. No creo que haya mucha 

más dificultad. Los servicios públicos no tienen porqué 

ser rentables. Lo hemos dicho más de una vez. Tiene 

que ser un servicio público, sin más.  

 

Dª Guruzne Carrasson indica: Privatizar una calle es 

totalmente contrario a lo que estás diciendo. Vuelvo a 

repetir. Lo del metro, que lo has vuelto a sacar. Has 

hablado con un trabajador. Hace poco tiempo EHBildu 

presentó una enmienda en Juntas Generales para 

solicitar una unidad de metro más (5 vagones) para 



 
 

bagoi), maiztasuna handitu ahal izateko. Jakinaren 

gainean gaude. Langile batek esatea egin daitekeela, eta 

gainera garestia izan gabe, zalantzan jartzen dut. TAO 

zerbitzuari esker, eremu horretako bizilagunek ez dute 

ordaindu behar aparkatzeagatik, eta egoiliarrei mesede 

egiten dien neurria da. Hortik Solondotan eta Arriateran 

bizi direnentzat bakarrik pribatizatzera, kale bat 

pribatizatzea da, sopelaztar guztiok baitugu Sopela 

osoan aparkatzeko eskubidea. Eta proposamen 

horrekin kale horiek soilik pribatizatu nahi dira. 

Nolanahi ere, 2024ko memorian jasota dago jada 

Sopelako mugikortasunari buruzko azterlana. Bertan, 

aparkalekuak sartuko dira eta kale hori sartu ahal 

izango da. Berriz diot, aztertuko dugu, baina ez dugu 

mozioa babestuko. 

 

Hitz egiteko txanda amaituta, bozketa egin da. 

 

 

Hauen abstentzioarekin: Guruzne Carrasson andrea, 

Unai Del Burgo jauna, Aitziber Martínez andrea, Naia 

Azkarate andrea, Mikel Tapia jauna, Miren Itziar 

Lazaro andrea, Arantza Bilbao andrea eta Josu 

Barbarias jauna, Sopelako EHBildu udal-talde 

politikokoak; Eder García jauna, Elkarrekin Sopela 

udal-talde politikokoa, eta María Teresa Fernández 

andrea, Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak udal-

talde politikokoa. 

 

Hauen kontrako botoarekin: Josu Landaluze jauna, 

Amaia Guenetxea andrea, Gotzon Garai jauna, M. 

Angeles Ibarra andrea, Alberto Sobron jauna eta 

Maider C. Núñez andrea, Eusko Abertzaleak udal-talde 

politikokoak. 

 

Hauen aldeko botoarekin:  M. Luisa Gadea andrea, 

Sopelako Auzo Albernatiba udal-talde politikokoa. 

 

 

Osoko Bilkurak honako hau adostu du aho batez 

 

"Sopelako Auzo Alternatiba" udal-talde politikoko M. 

Luisa Gadea andreak Arriatera eta Solondotako 

egoiliarrentzako aparkalekuen erreserbari buruz 

aurkeztutako ebazpenik gabeko mozioa ez onartzea. 

 

 

Galde-eskeak 

 

M. Luisa Gadea andreak honako hau adierazi du: 

Sopelako erdigunea oso polita jarri dugu, 

erdipeatonala, espaloi zabalekin, eta hortik lasai ibil 

gaitezke. Loreontzi handi eta oso apaingarriak jarri 

dira, atseden hartzeko eserlekuekin, baina itzala 

emango digun zuhaitz bakar bat ere gabe, eta Landa 

Doktorea eta Akilino Arriola kaleetan urez betetako 

loreontzi batzuk daude. Gauza bakarra gertatuko da: 

landareak usteldu egingo dira, eta badirudi loreontzi 

poder ampliar la frecuencia. Estamos informados. Que 

un trabajador te diga que se puede sin que sea costoso, 

lo pongo en duda. El servicio de OTA lo que posibilita 

es que los residentes de esa zona no tengan que pagar 

por aparcar y es una medida que favorece a los 

residentes. De ahí a privatizar únicamente a los que 

viven en Solondota y Arriatera, es privatizar una calle, 

porque todos los Sopeloztarras tenemos derecho a 

aparcar en todo Sopela. Y lo que con esta propuesta se 

quiere privatizar solo esas calles. De todas maneras, en 

la Memoria de 2024 ya está incluido el estudio de la 

movilidad de Sopela, en la que se incluirán 

aparcamientos y podrá entrar esta calle. Repito, lo 

estudiaremos pero no apoyaremos esta moción. 

 

 

Finalizado el turno de intervenciones, se procede a la 

votación. 

 

Con la abstención de: Dª Guruzne Carrasson, D. Unai 

Del Burgo, Dª Aitziber Martínez, Dª Naia Azkarate, D. 

Mikel Tapia, Dª Miren Itziar Lazaro, Dª Arantza Bilbao 

y D. Josu Barbarias del grupo político municipal 

Sopelako EHBildu; de D. Eder García, del grupo 

político municipal Elkarrekin Sopela y de Dª María 

Teresa Fernández, del grupo político municipal 

Socialistas Vascos-Euskal Sozialistak. 

 

 

Con el voto en contra de: de D. Josu Landaluze, Dª 

Amaia Guenetxea, D. Gotzon Garai, Dª Mª Angeles 

Ibarra, D. Alberto Sobron y Dª Maider C. Núñez, del 

grupo político municipal Eusko Abertzaleak-

Nacionalistas Vascos. 

 

Con el voto a favor de: Dª María Luisa Gadea, del 

grupo político municipal Alternativa Vecinal de 

Sopela. 

 

El Pleno, por unanimidad acuerda 

 

No aprobar la moción no resolutiva presentada por Dª 

Mª Luisa Gadea, del grupo político municipal 

Alternativa Vecinal de Sopela, en relación a la reserva 

de espacios de aparcamientos para residentes de 

Arriatera y Solondota. 

 

Ruegos y Preguntas 

 

Por parte de Dª Mª Luisa Gadea señala: El Centro de 

Sopela lo hemos puesto muy bonito, semipeatonal, 

aceras anchas por donde podemos andar 

tranquilamente. Se han puesto unas jardineras grandes 

y muy decorativas con asientos donde descansar pero 

sin un solo arbol que nos de sombra, y en las calles 

Doctor Landa y Akilino Arriola hay unas jardineras 

encharcadas. Lo único que va a pasar es que se pudran 

las plantas que parece ser que ya ha sucedido en algunas 



 
 

batzuetan gertatu dela. Ez dakigu drainadurarik ez 

duten edo lur buztintsu bat jarri duten, baina urez beteta 

beteta daude eta ez dirudi konpontzen dakitenik. Ea 

noizbait gauzak ondo egin ditzakegun lehenengoan.  

 

Alkateak honako hau erantzun du: Urez betetzen diren 

loreontzien gaia dagoeneko jakinarazi zaio obrak egin 

zituen enpresari eta hark eman behar du konponbidea. 

Dagoeneko eskatu da. Denok konturatu gara, eta 

enpresari adierazi behar diogu ez duela lana ondo 

amaitu, eta konpontzeko esan behar diogu. Zuhaitzak 

jartzeari eta gune erdipeatonala hobetzeari dagokionez, 

aurka bozkatu duzun memorian dago, Marisa. 

Memorian zehaztuta dago, baina aurka bozkatu duzun 

arren, berdin egingo da.  

 

Gadea andreak erantzun du: unea iristen denean 

aztertuko da eta berriro bozkatuko dugu.  

 

Alkateak honako hau erantzun du: Marisa, 

zenbatekoaren arabera, ez du osoko bilkuratik pasatu 

behar.  

 
Horrenbestez, aztertzeko gai gehiagorik ez 

dagoenez, amaitutzat jo da bilkura 21:30etan. Eta 

nik, idazkariak, ziurtatu egiten dut. 

jardineras. No sabemos si es que no tienen drenaje o 

han puesto una tierra arcillosa, pero  están encharcadas 

y no parece que sepan arreglarlo. A ver si alguna vez 

podemos hacer las cosas bien a la primera.  

 

La Sra. Alcaldesa responde: El tema de las jardineras 

que se encharcan, se ha notificado ya a la empresa que 

realizó las obras que tiene que dar solución. Ya se ha 

solicitado. Todos nos hemos dado cuenta y lo que 

tenemos que hacer es indicar a la empresa que no ha 

finalizado bien su trabajo indicándole que lo arregle. En 

cuanto a poner árboles y mejorar la zona semipeatonal, 

va en la memoria que has votado en contra Marisa. Está 

especificado en la memoria, pero a pesar de tu voto en 

contra, se va a realizar igualmente.  

 

Responde la Sra. Gadea indicando:Cuando llegue el 

momento se analizará y volveremos a votar.  

 

La Sra. Alcaldesa indica: Marisa, dependiendo de la 

cuantía no tiene que pasar por pleno.  

 

 

Y no habiendo más asuntos que tratar, finaliza la 

sesión a las 21:30 horas, de lo que yo, la secretaria 

Certifico. 

 


